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Vedrørende ”Forslag til tillæg 1 til lokalplan nr. 401 ”Parken” med tilhørende 
kommuneplantillæg”
 
 
I anledning af den igangværende høring vil vi kommentere de trafikale aspekter ved de foreliggende 
planer. Vi mener at det er af afgørende betydning for lokalområdet og byen som helhed, at der ikke 
kommer mere biltrafik dersom planerne realiseres. 
 
Vi vil minde om dette citat fra ”Den tænkende storby. Kommuneplanstrategi 2007”. Citatet er fra 
den verdenskendte danske arkitekt og ekspert i moderne miljøvenlige byplanlægning og byrum Jan 
Gehl.  
 
Jan Gehl, arkitekt: 
 
”Når der bygges boliger i fremtidens København skal vi klart markere, at så er der ikke plads 
til biler. Der skal kun være plads til en delebil. Erhverv skal ligge tæt på stationer og metro og 
skal ikke have p-pladser.” 
 
Citat fra Den tænkende storby, Kommuneplanstrategi 2007, s. 11 
 
 
Kollektiv trafikbetjening til området 
 
God kollektiv trafik og begrænsning  af udbuddet af lokkende parkeringspladser er afgørende for en 
bæredygtig byudvikling. 
 
Som det fremgår at uddraget fra lokalplanforslaget nedenfor, er området velforsynet med kollektiv 
busbetjening og ligger ikke langt fra stationer. Bygning af Ringmetroen vil give yderligere 
forbedring af den kollektive trafik til området. Intensiveret bustrafik kunne dog være nødvendig 
indtil metroen er klar.. 
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Kilde: ”Forslag til tillæg 1 til lokalplan nr. 401 ”Parken” med tilhørende kommuneplantillæg” 
 
I lyset af dette mener vi, at man i planlægningen skal sikre, at der ikke kommer mere biltrafik til 
området. Der er i forvejen en kraftig belastning, som meget gerne må dæmpes med indførelse af 
betalingsring og færre parkeringspladser. 
 
Nej til flere parkeringspladser. Bortset fra handicapparkering 
 
RBT mener, at det er af afgørende betydning  at der ikke etableres flere parkeringspladser med 
tilhørende mere biltrafik til området. Det vil også ødelægge Københavns mulighed for at hævde sig 
som verdens Miljømetropol. 
 
Der skal naturligvis være p-pladser til handicappede bilister og den nødvendige kørsel af vare-, last,  
og servicetrafik. Der er derimod ingen grund til at anlægge parkeringspladser til andre, herunder  de 
pendlere – bortset fra handicappede medarbejdere - der skal arbejde i de nye erhvervslokaler.  
 
Vi vil derfor gøre indsigelse overfor disse parkeringsplaner: 
 

 
Kilde: ”Forslag til tillæg 1 til lokalplan nr. 401 ”Parken” med tilhørende kommuneplantillæg” 
 
 

 
Kilde: ”Forslag til tillæg 1 til lokalplan nr. 401 ”Parken” med tilhørende kommuneplantillæg” 
 
 
Hvis kravet om at anvendelsen af de ovennævnte 30.000 kvadratmeter etageareal ”højst medfører 
ubetydelig forurening” må det indebære, at der ikke bygges trafikskabende parkeringsanlæg til de 
nye erhvervslokaler. 
 
Vi stiller os derfor helt uforstående for at der stilles dette krav ”Parkeringsdækningen skal være 
af størrelsesordenen 1 parkeringsplads pr. 100 etagemeter – ” Disse ekstra parkeringspladser vil 
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ikke kunne undgå at medføre betydelig forurening og anden miljøbelastning. Der er tilmed ikke lagt 
nogen øvre grænse for hvor mange parkeringspladser, der kan anlægges. Der kommer altså som 
minimum 300 parkeringspladser til de nye erhvervslokaler. 
 
Endnu mere foruroligende er det, at der anføres at ”Der skal efter Bygge- og teknikforvaltningens 
skøn etableres parkeringsdækning til idrætsanlæg m.v. i tilstrækkeligt omfang.” Det er en ren 
gummiparagraf, som ikke på nogen måde sikrer mod en evt. fremtidig endnu mere bildomineret 
trafikpolitik. 
 

 
Kilde: ”Forslag til tillæg 1 til lokalplan nr. 401 ”Parken” med tilhørende kommuneplantillæg” 
 
I lyset af  ovennævnte kan vi ikke forstå, at der ikke skal foretages en miljøvurdering af planerne jfr. 
dette: 
 

 
Kilde: ”Forslag til tillæg 1 til lokalplan nr. 401 ”Parken” med tilhørende kommuneplantillæg” 
 
Vi vil konkludere, at planerne lægger op til urimeligt mange nye parkeringspladser og derfor øget 
trafikbelastning af området og andre dele af byen. Vi vil opfordre til, at der ikke anlægges nye 
parkeringspladser, og at carte blanche bemyndigelsen til at anlægge parkeringspladser til 
idrætsanlæg m.v. fjernes. 
 
Med venlig hilsen 
Bente Hessellund Andersen 
Ivan Lund Pedersen 
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